
Møteprotokoll 
for 

Eldreråd

Møtedato: 30.08.2021
Møtestad: Nordhordlandshallen - kantina/Alver rådhus - kantina
Møtetid: 12:00 - 16:00

Det var fysisk møte.

Det var felles orienteringsmøte for ER/RMNF i kantina i Nordhordlandshallen kl. 12.00.
Deretter gjekk eldrerådet i eige møte for handsaming av vedtakssaker i kantina på 
rådhuset.
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Følgjande frå administrasjonen møtte:
Leni Dale-kommunalsjef, Hogne Haugsdal-kommunalsjef, Janne Sund-
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fagansvarleg Plan og analyse, Hans Kristian Dolmen-rådgjevar Plan og analyse, 
Eirik Bouwer Utne-kultursjef, Simon Walter Grandahl-rådgjevar helse og omsorg, 
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Jane Britt Daae-tenesteleiar NAV orienterte om nye lokale og samling av tenestene.

I leiar Olav M. Steinsland sitt fråver var Jostein Dale møteleiar.
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034/21 Markering av den internasjonale eldredagen 2021

035/21 Meldingar til eldrerådet 30.08.2021

 



030/21: Godkjenning av innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Eldreråd 30.08.2021:

Behandling:

Eldrerådet godkjende innkalling og saksliste.

ER- 030/21 Vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

031/21: Godkjenning av møteprotokoll

Møteprotokollen vert godkjent.

Eldreråd 30.08.2021:

Behandling:

Eldrerådet godkjende møteprotokoll for 7.juni.

ER- 031/21 Vedtak:

Møteprotokollen vert godkjent.

032/21: Kommunale tilskotsordningar kultur og idrett - revidering av 
retningsliner

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Alver kommunestyre godkjenner retningslinene for tilskotsordningar til kultur og idrett, slik dei 
ligg ved saka.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 30.08.2021:

Behandling:

Fellesframlegg v/Reidar Knutsen:
RMNF verdset at tiltak retta mot menneske med nedsett funksjonsevne er mellom dei som skal 
prioriterast. 



Framlegget vart samrøystes vedteke.

RMNF- 032/21 Vedtak:

RMNF verdset at tiltak retta mot menneske med nedsett funksjonsevne er mellom dei som skal 
prioriterast. 

Eldreråd 30.08.2021:

Behandling:

Eldrerådet har ingen merknader.
Samrøystes vedteke.

ER- 032/21 Vedtak:

Eldrerådet har ingen merknader.

Ungdomsråd 30.08.2021:

Behandling:

UR- 033/21 Vedtak:

Ungdomsrådet støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak.
Samrøystest vedteke

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 31.08.2021:

Behandling:

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

OKK- 052/21 Vedtak:

Innstilling i OKK - 31.08.2021:
Alver kommunestyre godkjenner retningslinene for tilskotsordningar til kultur og idrett, slik dei 
ligg ved saka.

033/21: Økonomiplan 2022 - 2025

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
1. Framlegg til økonomiplan drift og rammer for 2022 i samsvar med § 5-4 

bevillingsoversikt drift 1A og 1B vert vedteke.
Oppdatert framlegg til budsjett for 2022 og økonomiplan 2022-2025 med korrekt 
ramme for rammetilskot og skatt basert på framlegg til statsbudsjettet for 2022 og 
utgiftsrammer for sektorane inkludert lønns – og prisstigning til 2022-prisnivå vert lagt 
fram for kommunestyret til behandling i desember 2021.



2. Framlegg til investeringsplan for perioden 2022-2025 og investeringsbudsjettet for 
2022 vert vedteke i samsvar med § 5-5 bevillingsoversikt investering 2A og 2B. 
Rådmannen får fullmakt til å justere investeringsbudsjettet for 2022 i samsvar med 
forventa framdrift på prosjekta som pågår i 2021. Dette betyr at prosjekta som pågår 
i 2021 som har endra framdrift per 2. tertialrapport vert flytta til 2022 i framlegget til 
budsjett for 2022 vert fremja i desember 2021.  Investeringsbudsjettet vert ikkje 
prisjustert frå 2021-nivå til 2022-nivå, då det i gjeldande framlegg er lagt til grunn 
korrekt prisnivå.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 30.08.2021:

Behandling:
Fellesframlegg v/Reidar Knutsen:

RMNF ser med stort alvor på den økonomiske stoda for Alver kommune. RMNF meiner at å 
redusera tenestetilbodet vil gå ut over livskvaliteten for menneske med nedsett 
funksjonsevne. RMNF er kjent med at fleire opplever at tenestene allereie ligg på eit 
minimumsnivå, og RMNF ber kommunen vurdere andre innsparingar og auka inntekter.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

RMNF- 034/21 Vedtak:

RMNF ser med stort alvor på den økonomiske stoda for Alver kommune. RMNF meiner at å 
redusera tenestetilbodet vil gå ut over livskvaliteten for menneske med nedsett 
funksjonsevne. RMNF er kjent med at fleire opplever at tenestene allereie ligg på eit 
minimumsnivå, og RMNF ber kommunen vurdere andre innsparingar og auka inntekter.

Eldreråd 30.08.2021:

Behandling:

Det vart sett fram følgjande merknad:
Eldrerådet ser med stort alvor på den økonomiske situasjonen i Alver kommune, og vil 
uttrykkja sterk uro over føreslegne nedskjeringar i ein storleik på 122 millionar kroner. Slike 
omfattande nedskjeringar vil gå ut over tenestetilbodet og livskvaliteten til svært mange, ikkje 
minst innan eldreomsorga. 

Eldrekulla i Alver vil stiga ein god del framover. Eldrerådet registrerer at talet på 
sjukeheimsplassar er redusert dei siste åra, og rådet etterlyser ein strategi gjennom 
økonomiplanen for å dekka opp den forventa auken av eldre pleietrengande.

Eldrerådet vil peika på kor viktig det er med eit godt tverrfagleg samarbeid for å gje eit best 
mogleg tilbod til tenestebrukarane. Rådet vil også framheva den frivillige innsatsen som vert 
lagt ned på mange område, og ser behovet for at kommunen – gjerne i samarbeid med råd 
og lag og organisasjonar, utarbeider ein "frivillig-strategi" som set fokus på dette arbeidet.

Møteleiar Jostein Dale sette fram følgjande framlegg:
Alver Eldreråd ynskjer å etablera ein pensjonistpris, «årets pensjonist». Dette vil vera ein 
stimulans til alt frivilling arbeid for dei eldre og hjelpetrengande i kommunen.
I tillegg vil me søkja om midlar som me vil bruka til å støtta det viktige arbeidet som frivillige, 
organisasjonar og lag driv i kommunen. Dette kan vera med å minka vantrivnad og einsemd, 



som det er mykje av i samfunnet no. Dette vert dermed eit helsefremjande tiltak.
Eldrerådet vil føreslå eit årleg beløp på 50 000 kroner.

Felles framlegg sett fram i møtet vart samrøystes vedteke.
Jostein Dale sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

Eldrerådet kjem med følgjande merknader/innspel til Økonomiplan 2022-2025:
Eldrerådet ser med stort alvor på den økonomiske situasjonen i Alver kommune, og vil 
uttrykkja sterk uro over føreslegne nedskjeringar i ein storleik på 122 millionar kroner. Slike 
omfattande nedskjeringar vil gå ut over tenestetilbodet og livskvaliteten til svært mange, ikkje 
minst innan eldreomsorga. 

Eldrekulla i Alver vil stiga ein god del framover. Eldrerådet registrerer at talet på 
sjukeheimsplassar er redusert dei siste åra, og rådet etterlyser ein strategi gjennom 
økonomiplanen for å dekka opp den forventa auken av eldre pleietrengande.

Eldrerådet vil peika på kor viktig det er med eit godt tverrfagleg samarbeid for å gje eit best 
mogleg tilbod til tenestebrukarane. Rådet vil også framheva den frivillige innsatsen som vert 
lagt ned på mange område, og ser behovet for at kommunen – gjerne i samarbeid med råd 
og lag og organisasjonar, utarbeider ein "frivillig-strategi" som set fokus på dette arbeidet.

Alver eldreråd ynskjer å etablera ein pensjonistpris, «årets pensjonist». Dette vil vera ein 
stimulans til alt frivilling arbeid for dei eldre og hjelpetrengande i kommunen.
I tillegg vil me søkja om midlar som me vil bruka til å støtta det viktige arbeidet som frivillige, 
organisasjonar og lag driv i kommunen. Dette kan vera med å minka vantrivnad og einsemd, 
som det er mykje av i samfunnet no. Dette vert dermed eit helsefremjande tiltak.
Eldrerådet vil føreslå eit årleg beløp på 50 000 kroner.

ER- 033/21 Vedtak:

Eldrerådet i Alver kjem med følgjande merknad/innspel til Økonomiplan 2022-2025:

Eldrerådet ser med stort alvor på den økonomiske situasjonen i Alver kommune, og vil 
uttrykkja sterk uro over føreslegne nedskjeringar i ein storleik på 122 millionar kroner. Slike 
omfattande nedskjeringar vil gå ut over tenestetilbodet og livskvaliteten til svært mange, ikkje 
minst innan eldreomsorga. 
Eldrekulla i Alver vil stiga ein god del framover. Eldrerådet registrerer at talet på 
sjukeheimsplassar er redusert dei siste åra, og rådet etterlyser ein strategi gjennom 
økonomiplanen for å dekka opp den forventa auken av eldre pleietrengande.

Eldrerådet vil peika på kor viktig det er med eit godt tverrfagleg samarbeid for å gje eit best 
mogleg tilbod til tenestebrukarane. Rådet vil også framheva den frivillige innsatsen som vert 
lagt ned på mange område, og ser behovet for at kommunen – gjerne i samarbeid med råd 
og lag og organisasjonar, utarbeider ein "frivillig-strategi" som set fokus på dette arbeidet.

Alver eldreråd ynskjer å etablera ein pensjonistpris, «årets pensjonist». Dette vil vera ein 
stimulans til alt frivillig arbeid for dei eldre og hjelpetrengande i kommunen.
I tillegg vil me søkja om midlar som me vil bruka til å støtta det viktige arbeidet som frivillige, 
organisasjonar og lag driv i kommunen. Dette kan vera med å minka vantrivnad og einsemd, 
som det er mykje av i samfunnet no. Dette vert dermed eit helsefremjande tiltak.
Eldrerådet vil føreslå eit årleg beløp på 50 000 kroner.

Ungdomsråd 30.08.2021:

Behandling:



Orientering i saka ved Robert Lorang Hansen

UR- 037/21 Vedtak:

Ungdomsrådet har i hovudsak sett nærare på dei tiltak i økonomiplanen som påverkar born 
og unge. 

Ungdomsrådet er nøgde med at rådmannen sitt framlegg vil avvente å redusere 2 årsverk 
førebyggjande arbeid stab oppvekst og kultur, slik ungdomsrådet råda til ved handsaming av 
økonomiplan desember 2020.  Ungdomsrådet skulle helst sett at ein tok vekk tiltaket frå lista 
over moglege tiltak, aller helst auka desse ressursane. 

Ungdomsrådet vil følgje opp behandlinga av økonomiplan fram mot endeleg handsaming i 
desember. 

Samrøystes vedteke 

034/21: Markering av den internasjonale eldredagen 2021

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Saka vert lagt fram til drøfting og vedtak.

Eldreråd 30.08.2021:

Behandling:

Det vart sett fram følgjande felles framlegg i møtet:
Eldrerådet ønskjer at eldredagen vert markert i ulike delar av Alver kommune, slik det har vore 
god tradisjonar for i dei tre tidlegare kommunane. Utfrå tilbakemeldingane har dette 
opplegget fungert godt og opna for at mange eldre i heile kommunen har kunne vore med 
på dei ulike markeringane. Eldrerådet meiner at det ikkje er gjennomførleg med ei felles 
markering for heile kommunen - både av omsyn til lange avstandar og stort nok lokale, og 
det ville vore ekstra krevjande under koronapandemien.

Som ei felles markering for heile kommunen vil eldrerådet svært gjerne at ordføraren kjem 
med ei videohelsing på kommunen sine nettsider på eldredagen.

Eldrerådet er takksam for frivilligsentralen sin innsats knytt til markeringa av eldredagen. Rådet 
ber frivilligsentralane om å bidra til eit samla opplegg for tilskipingar i samband med 
markeringa i Alver kommune, og at dei søkjer om midlar til å dekka noko av kostnadane med 
arrangementa. Rådet vil også be sentralane ordna med annonsering.

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til vedtak sett fram i møtet.

ER- 034/21 Vedtak:

Eldrerådet ønskjer at eldredagen vert markert i ulike delar av Alver kommune, slik det har vore 
god tradisjonar for i dei tre tidlegare kommunane. Utfrå tilbakemeldingane har dette 
opplegget fungert godt og opna for at mange eldre i heile kommunen har kunne vore med 
på dei ulike markeringane. Eldrerådet meiner at det ikkje er gjennomførleg med ei felles 
markering for heile kommunen - både av omsyn til lange avstandar og stort nok lokale, og 
det ville vore ekstra krevjande under koronapandemien.



Som ei felles markering for heile kommunen vil eldrerådet svært gjerne at ordføraren kjem 
med ei videohelsing på kommunen sine nettsider på eldredagen.

Eldrerådet er takksam for frivilligsentralen sin innsats knytt til markeringa av eldredagen. Rådet 
ber frivilligsentralane om å bidra til eit samla opplegg for tilskipingar i samband med 
markeringa i Alver kommune, og at dei søkjer om midlar til å dekka noko av kostnadane med 
arrangementa. Rådet vil også be sentralane ordna med annonsering.

035/21: Meldingar til eldrerådet 30.08.2021

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tekne til orientering.

Eldreråd 30.08.2021:

Behandling:

1. NAV i nye lokale og samling av tenester - orientering v/Jane Britt Daae-tenesteleiar NAV
2. Status i arbeidet med kommunedelplan for Oppvekst - orientering v/Rolf Raknes-
fagansvarleg Plan og analyse
3. Status i arbeidet med kommunedelplan for helse og omsorg - orientering v/Hans Kristian 
Dolmen-rådgjevar Plan og analyse 
4. Kommunale tilskotsordningar til idrett og kultur - revidering av retningsliner - orientering 
v/Eirik B. Utne-kultursjef
5. Status for korona/vaksinering - v/Simon Walter Grandahl-rådgjevar helse og omsorg
6. Orientering om lovverket i plan- og bygningslova som gjeld tilgjenge og universell utforming 
og kommunen si rolle ved oppfølging av krava i byggesaker - v/Eirik Berntsen-avdelingsleiar 
Arealforvaltning
7. Digital kompetanse for eldre – knytt til ulike tenester/tilbod - orientering v/Hogne Haugsdal-
kommunalsjef. Kommunalsjefen kom også med tilbakemelding/status for posttilbodet på 
Frekhaug.
8. "Pensjonistpris"

Meldingar/orienteringar frå strekpunkt 1-7 vart gjeve i felles orienteringsmøte for ER/RMNF.

I eldrerådet vart det sett fram følgjande felles framlegg i møtet:

Samfunnet blir stadig meir digitalisert. Undersøkingar viser at det er rundt 600.000 personar i 
Norge som av ulike grunnar ikkje er på digitale plattformer. Eldrerådet i Alver meiner dette 
viser kor stor og omfattande utfordring dette er. Eldrerådet er uroa over at den omfattande 
digitaliseringa av tenester og tilbod vil gjera det vanskelegare enn før for ulike grupper, ikkje 
minst eldre.

Eldrerådet oppmodar kommunen til å leggja til rette for gode løysingar parallelt med 
elektroniske ordningar, slik at ikkje eit stadig meir digitalisert samfunn fører til mindre 
inkludering for mange innbyggarar. Dette må kommunen også ta omsyn til i sitt planarbeid. 
Eldrerådet oppmodar kommunen til å vera ein pådrivar overfor ikkje-kommunale aktørar og 
tenesteleverandørar for å sikra gode løysingar for dei som ikkje er på den digitale plattforma. 
Rådet trekkjer i den samanheng fram digital billetterings-ordning for reisande med Skyss. Her 
meiner eldrerådet det må vera mogleg med alternativ og enklare ordning, sjølv i ein 
krevjande pandemi. 



Eldrerådet ber kommunen leggja til rette for opplæring i bruk av digitale verktøy, ikkje minst 
mellom eldre. Eldrerådet ser også for seg at etablering av «datastover» vil kunne vera eit godt 
hjelpemiddel, der ein kan koma for å få hjelp til t.d. å betala rekningane sine.

Eldrerådet i Alver registrerer at endring/nedlegging av post-i-butikk-tilbodet på Frekhaug har 
skapt sterke reaksjonar. Eldrerådet vil koma med følgjande uttale:
Nedlegginga av post-i-butikk på Frekhaug skapar store utfordringar for mange i Frekhaug-
området. Post-i-butikk-tenesta er nedgradert til at ein utelukkande kan henta pakkar i ein av 
butikkane på Frekhaug, andre posttenester er sentralisert til Knarvik. Eldrerådet er svært skuffa 
over at Posten fjernar eit posttilbod på Frekhaug som har fungert godt. Rådet meiner denne 
omlegginga både er dårleg forvalting og eit stort tilbakesteg i tilbodet til både eldre og dei 
som ikkje kjører bil.
Eldrerådet er glad for at kommunen tar denne problemstillinga på alvor og at ordføraren skal 
ta posttenesta på Frekhaug opp i eit møte med Posten.

Eldrerådet tok meldingar til orientering, med dei tillegg som kom fram i møtet.

ER- 035/21 Vedtak:

Eldrerådet tar meldingar til orientering, med følgjande tillegg:
Samfunnet blir stadig meir digitalisert. Undersøkingar viser at det er rundt 600.000 personar i 
Norge som av ulike grunnar ikkje er på digitale plattformer. Eldrerådet i Alver meiner dette 
viser kor stor og omfattande utfordring dette er. Eldrerådet er uroa over at den omfattande 
digitaliseringa av tenester og tilbod vil gjera det vanskelegare enn før for ulike grupper, ikkje 
minst eldre.

Eldrerådet oppmodar kommunen til å leggja til rette for gode løysingar parallelt med 
elektroniske ordningar, slik at ikkje eit stadig meir digitalisert samfunn fører til mindre 
inkludering for mange innbyggarar. Dette må kommunen også ta omsyn til i sitt planarbeid. 
Eldrerådet oppmodar kommunen til å vera ein pådrivar overfor ikkje-kommunale aktørar og 
tenesteleverandørar for å sikra gode løysingar for dei som ikkje er på den digitale plattforma. 
Rådet trekkjer i den samanheng fram digital billetterings-ordning for reisande med Skyss. Her 
meiner eldrerådet det må vera mogleg med alternativ og enklare ordning, sjølv i ein 
krevjande pandemi. 

Eldrerådet ber kommunen leggja til rette for opplæring i bruk av digitale verktøy, ikkje minst 
mellom eldre. Eldrerådet ser også for seg at etablering av «datastover» vil kunne vera eit godt 
hjelpemiddel, der ein kan koma for å få hjelp til t.d. å betala rekningane sine.

Eldrerådet i Alver registrerer at endring/nedlegging av post-i-butikk-tilbodet på Frekhaug har 
skapt sterke reaksjonar. Eldrerådet vil koma med følgjande uttale:
Nedlegginga av post-i-butikk på Frekhaug skapar store utfordringar for mange i Frekhaug-
området. Post-i-butikk-tenesta er nedgradert til at ein utelukkande kan henta pakkar i ein av 
butikkane på Frekhaug, andre posttenester er sentralisert til Knarvik. Eldrerådet er svært skuffa 
over at Posten fjernar eit posttilbod på Frekhaug som har fungert godt. Rådet meiner denne 
omlegginga både er dårleg forvalting og eit stort tilbakesteg i tilbodet til både eldre og dei 
som ikkje kjører bil.
Eldrerådet er glad for at kommunen tar denne problemstillinga på alvor og at ordføraren skal 
ta posttenesta på Frekhaug opp i eit møte med Posten.
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